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Protokoll Styrelsemöte i Samordningsförbundet i Blekinge

Styrelsemötet hölls Måndag 2025-05-05 kl. 09.00 - 12.00
på Rådhusgatan 10 i Karlshamn i Årydsalen.
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§1 Mötets öppnande

§2 Val av justerare

§3 Förslag till dagordning

§4 Föregående mötesprotokoll

§5 Inledning och aktuellt från NNS

§7 Ekonomi och intern kontroll

§8 Årsredovisning 2024

§9 Deltagaruppföljning

Ordförande Ingrid Hermansson förklarade mötet öppnat.

Styrelsen valde Johanna Månsson till justerare.

Styrelsen godkände dagordningen.

Föregående mötes protokoll lades till handlingarna.

Ingrid redogjorde för NNS årsmöte. Ingrid sitter på nuvarande mandat kvar i NNS styrelse
ytterligare ett år. Ingrid konstaterar att regeringens äldre- och socialförsäkringsminister Anna
Tenje visar stort intresse och uppskattning för NNS och förbundens arbete. Regeringen har
givit Försäkringskassan i uppdrag att ta fram rutiner som ska innebära att Försäkringskassan tar
projektägaransvaret i de fall parterna i ett förbund önskar driva ESF-projekt, och ingen annan
part vill ta projektägaransvaret.

Förbundschefen lyfte den ökande misstron mot svenska myndigheter och en observation att
parternas organisationsklimat allt mer präglas av agerande utifrån en rädsla att göra fel - som
verkar tränga bort nyfikenhet, samverkansförmåga och kapacitet att tänka klokt tillsammans.
Trenden observeras av förbundschefer runtom i landet och rimmar dåligt med BIP-forskningens
evidens om kopplingen mellan framgångsrik samordnad rehabilitering och tillit. Som
författaren Klas Hallberg konstaterar: "Rädslan att göra fel hämmar omdömesförmågan och det
sunda förnuftet som behövs för att skapa verkligt värde för de vi är till för. Det blir viktigare att
göra rätt och följa regelboken än att göra nytta på riktigt."

Förbundschefen slutredovisade intern kontrollplan 2024, som lades till handlingarna.
Förbundschefen orienterade om förbundets överenskommelse med Region Blekinge kring
förbundets lönehantering, som upprättats på rekommendation av förbundets revisor.
Ordförande orienterade om läget i dialogen med Region Blekinge gällande förbundschefens
anställningstillhörighet, som i dagsläget innebär att anställningstillhörigheten kvarstår i
förbundet.

Förbundet bjöd i april in revisorerna för ett informationsmöte som var välbesökt. Revisorerna
visade stort intresse för förbundets angelägna verksamhet.

Revisorerna bedömer i sin granskning att årsredovisningen ger en rättvisande bild av förbundets
ekonomi och att styrelsen har bedrivit verksamheten på ett bra sätt och följt relevanta lagar.
Deras granskning visade inte på några brister i den interna kontrollen.

Revisorerna rekommenderar vidare att förbundet gör en sammantagen bedömning och
utvärdering av förbundets nuvarande mål och riktlinjer för en god ekonomisk hushållning.

Beslut
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Förbundet har möjlighet att i verksamhetsplanen för 2026 revidera förbundets målbild i enlighet
med revisorernas rekommendation.

Styrelsen diskuterade förbundets individmål och konstaterade att det både kan vara omätbart
och kanske olämpligt med traditionell linjärt orienterad målstyrning när det handlar om
komplex samverkan där samhället ska ge människor en chans.

Styrelsen resonerade att man skulle kunna följa indikatorer, men ta bort måtten. Det skulle
innebära att vi även fortsatt har en uppföljning och kan redovisa att det blivit bra för många.

Både målgrupp och samverkan kring den befinner sig i ständig förändring. Historiskt har
trenden varit att målgruppen blivit svårare och krävt mer insatser. Styrelsen konstaterar att
förbundet lyckats nå riktigt bra resultat i sitt arbete och har goda siffror. Utfallen i
individuppföljningen känns inte som ett misslyckande.

Det nya aktivitetskravet kan komma innebära nya målgrupper om ger krav på revidering av
uppföljningen. Styrelsen menar att det vore märkligt om målet att individer ska komma i
sysselsättning enbart skulle handla om kommunal förvaltning. NNS har i sitt remissvar redan
återkopplat detta till regeringen och skriver i sitt remissvar att "NNS delar inte utredningens
förslag att arbetsplatsförlagd aktivitet endast ska kunna ske inom kommunal förvaltning."

Styrelsen ser att förbundets Regionala Utvecklingsforum, där alla nivåer medverkar samtidigt,
utgör ett lämpligt forum för diskussion kring uppföljning.

Gabriella lyfte uppföljning av andel administrativa kostnader, som en möjlig
uppföljningsparameter.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §09:1
Att uppdra åt förbundschefen att driva arbetet med att möta revisorernas rekommendation
kring förbundets målarbete, gärna med inspiration från andra förbund.

Förbundschefen redogjorde för nuvarande programförslag till Regionalt Utvecklingsforum den
19 april. Inbjudningar med program kommer sändas ut inom kort. Chefers och politikers
medverkan är central!

Olofströms ansökan föredrogs.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §11:1
Att bevilja FINSAM Olofströms individinsats utökade personalresurser motsvarande 1,5
tjänster under 2025 och 2026, med en total anvisning av medel om 968 431 kronor
(kostnadsslaget Personal).

Sölvesborgs ansökan föredrogs.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §12:1
Att bevilja ansökan från Sölvesborgs kommun om extramedel för samordnad rehabilitering,
innefattande finansiering för en (1) medarbetare (kostnadsslaget Personal) under perioden
2025-06-01 till 2026-02-28 med ett belopp om 465 000 kronor.

§10 Regionalt Utvecklingsforum våren 2025

§11 Ansökan Utökad individinsats, Olofströms kommun

§12 Ansökan Utökad individinsats, Sölvesborgs kommun

§13 Ansökan Arbetsmarknadscoach och anställningar, Ronneby kommun

Beslut

Beslut

Beslut
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Ronnebys ansökan föredrogs.

Ansökan återremitterades med följande motivering: FINSAM:s uppdrag är att stödja individer
med sammansatt problematik genom samordnade rehabiliterande insatser, med det långsiktiga
målet att uppnå självförsörjning genom arbete. Den aktuella ansökan från Ronneby kommun
avser individer som kommer att anställas med ett så kallat BE-avtal (Beredskapsanställning med
särskilda insatser). I en sådan anställningsform faller ansvaret för rehabiliterande insatser inom
ramen för arbetsgivarens ansvar, vilket innebär att finansiering av dessa insatser inte bör ske via
FINSAM:s medel.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §13:1
Att återremittera Ronneby kommuns ansökan.

Karlskronas ansökan föredrogs.

Några ledamöter invände mot förstudien som man såg som en aktivitet kommunen själv borde
genomföra utan stöd från FINSAM. Eva Johnsson, Therese Seefried och Karin Blomdahl
reserverade sig mot besluten nedan.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §14:1
Att bevilja Karlskrona kommun 450 000 kronor för genomförandet av förstudien "FINSAM
Karlskrona".

Beslut 2025-3 §14:2
Att Karlskrona kommun till första styrelsemötet efter sommaren ska rapportera om progressen i
arbetet. Vidare ska man inkomma med en skriftlig återrapportering senast 2025-11-30 som
redogör för måluppfyllelse och resultat. FINSAM ska erbjudas representation i projektets
styrgrupp. Karlskrona kommun uppmanas att nyttja FINSAM:s kanslis resurser för
processcoachning vid genomförande av arbetet.

Ett förslag till budgetram 2026 för de kommunvisa individinsatserna föredrogs. Den för
respektive kommun föreslagna budgeten, för individinsatser 2026, påverkas inte av eventuell
tilldelning i andra ansökningar.

Fördelningen mellan kommunerna som redovisas nedan är ett förslag till fördelning som genom
överenskommelser mellan parternas tjänstemannaorganisationer kan justeras inom den totalt
beviljade ramen.

- Karlskrona 3 278 240 kr
- Karlshamn 1 960 000 kr
- Ronneby 2 435 976 kr
- Sölvesborg 1 506 679 kr
- Olofström 1 493 993 kr
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §15:1
Att tillgänglig budget för kommunvisa individinsatser under 2026 uppgår till 10,7 miljoner
kronor.

Förslaget föredrogs och beslutades med justering för
 - återremittering av Ronnebys ansökan
 - möjlighet till en månads senareläggning av projekt där personal ska anställas, dvs detta mötes
ansökningar från Olofström och Sölvesborg.
Styrelsen beslutade:
Beslut 2025-3 §16:1
Att fastställa "Budget 2025 version C - justerad av styrelsen".

§14 Ansökan Breddning av målgrupp, Karlskrona kommun

§15 Budgetram för individinsatser 2026

§16 Budget 2025 C

§17 Övriga frågor

Beslut

Beslut

Beslut
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Inga övriga frågor.

Att uppdra åt förbundschefen att driva arbetet med att möta revisorernas rekommendation
kring förbundets målarbete, gärna med inspiration från andra förbund.

Att bevilja FINSAM Olofströms individinsats utökade personalresurser motsvarande 1,5
tjänster under 2025 och 2026, med en total anvisning av medel om 968 431 kronor
(kostnadsslaget Personal).

Att bevilja ansökan från Sölvesborgs kommun om extramedel för samordnad rehabilitering,
innefattande finansiering för en (1) medarbetare (kostnadsslaget Personal) under perioden
2025-06-01 till 2026-02-28 med ett belopp om 465 000 kronor.

Att återremittera Ronneby kommuns ansökan.

Att bevilja Karlskrona kommun 450 000 kronor för genomförandet av förstudien "FINSAM
Karlskrona".

Att Karlskrona kommun till första styrelsemötet efter sommaren ska rapportera om progressen i
arbetet. Vidare ska man inkomma med en skriftlig återrapportering senast 2025-11-30 som
redogör för måluppfyllelse och resultat. FINSAM ska erbjudas representation i projektets
styrgrupp. Karlskrona kommun uppmanas att nyttja FINSAM:s kanslis resurser för
processcoachning vid genomförande av arbetet.

Att tillgänglig budget för kommunvisa individinsatser under 2026 uppgår till 10,7 miljoner
kronor.

Att fastställa "Budget 2025 version C - justerad av styrelsen".

; ;
BESLUTSLISTA
Beslut 2025-3 §09:1

Beslut 2025-3 §11:1

Beslut 2025-3 §12:1

Beslut 2025-3 §13:1

Beslut 2025-3 §14:1

Beslut 2025-3 §14:2

Beslut 2025-3 §15:1

Beslut 2025-3 §16:1
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